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Bevarandeföreningens sekreterare summerar här det tredje verksamhetsåret med a6:  
1/ notera en första framgångsrik etapp av grundförstärkningen,  
2/ ökat ekonomiskt och publikt stöd och  
3/ en lyckad samverkan med SDEelsen Läckö slo6 
 
• Styrelsen, bestående av ordförande ChrisDna Leuhusen Nilson-Dag (CLN), kassör Margareta  
De Goys (MdG) och sekreterare Per Lindström (PL), har haE fem sammanträden under det 
aktuella verksamhetsåret, samtliga har varit digitala webbmöten på Teams/Zoom:  
6 september, 17 oktober, 28 december, 5 mars och 11 maj. 
 
• Under året har vi haE löpande möten, både digitala och fysiska, med vår projektledare 
MarDn Lindholm, Lindholm Restaurering AB, Anders Björkdal, BBK-AB, och Johan Téenhäll, 
Grundia AB, samt med Lisa Ragnarsson och Per Jernevad på Länsstyrelsen Västra Götaland. 
 
• Vi har haE fortsa6 kontakt med Anders Berglund på Västergötlands museum, Ragnar Sigsjö 
och Eva Björkman på Västergötlands Fornminnesförening, Jörgen Lindkvist på Stola-sDEelsen 
samt Jan Malmgren, LäckösDEelsens nya VD och Lars-Göran Lönnermark, ordförande i Läckö 
Vänner. 
 
• Under året har vi uppdaterat vår hemsida: www.lindholmensgard.se och den 
informaDonstavla som finns i anslutning av betjänclygeln och som kort berä6ar om 
Lindholmens historia och bevarandeföreningens ansträngningar a6 säkra flygeln som en  
300-årig Ddskapsel. 
 
• Gustav VI Adolfs fond för svensk kultur har ge6 Bevarandeföreningen ekonomiskt stöd, 
2021 med 150 000 kronor och 2022 med 200 000 kronor, och den 30 augusD var PL inbjuden 
a6 på Stockholms slo6 presentera vårt projekt inför fondens styrelse och expertpanel samt 
representanter från Hovförvaltningen, med eEerföljande middag och fortsa6a samtal om hur 
vi Dllsammans säkrar det svenska kulturarvet.  
 
• På plussidan noterar vi samarbetet med SDEelsen Läckö slo6 och dess VD Jan Malmgren. 
Läckö ser sig som navet för turismen på Kålland och vill gärna samarbeta med Lindholmen 
som man ser som en ”systerplats” (Dllsammans med Stola i en slags ”treenighet”). Något 
ekonomiskt stöd kan vi inte räkna med från LäckösDEelsen men två konkreta steg togs för e6 
ömsesidigt samarbete. Föreningens ordförande ChrisDna Leuhusen Nilson-Dag fick möjlighet 
a6 berä6a om våra framDda planer vid Läckö Vänners årsmöte den 29 april – och vi kunde 
under sommaren arrangera en mindre utställning på Läckö som kortfattat berättar om 
Lindholmens mångbottnade historia och arbetet att rädda betjäntflygeln samtidigt som vi 
uppmanar besökarna att bli medlemmar – och att tipsa oss om var vi kan söka mer stöd. CLN 
lyckades snabbt producera en utställning som vi hoppas kan komma att visas på andra 



platser kommande år... Vi tror att utställning fick ett antal besökare på Läckö att också 
besöka Lindholmen – en s k Läcköeffekt. Vi är mycket tacksamma för det nya samarbetet 
med Läckö slott och hoppas på ett utökat samarbete mellan Läckö – Stola – Lindholmen med 
tre historiska miljöer, och att vi i samverkan kan ge ett rikare innehåll för framtida besökare.  
 
Jan Malmgren skriver eEer sommarutställningens slut Dll ChrisDna Leuhusen Nilson-Dag: 
 
    Tack för en fin utställning i sommar! De reaktioner jag fått är att många, inte minst har    
    medlemmar i Läckö vänner fått upp ögonen för Lindholmen. Flera jag pratat med har tyckt det varit     
    spännande att få lära mer om projektet med att restaurera flygeln, vilket inte många kände till. 
    Slottet har haft av ca 52 000 besökare som registrerats i entrékassan, även om årets besökssiffror  
    inte fullt ut räknats samman än. Det är bara marginellt färre än förra året, vilket betyder att det  
    varit ett bra år. Om man tittar på besöksräknarna på området (wifi) så har ca 240 000 unika  
    besökare kommit till Läckö hittills i år. Inte alla går dock in i slottet, och räknarna underskattar det      
    faktiska antalet besökare. 
    Vi ser fram emot fortsatt gott samarbete, och jag tycker att du, jag och Jörgen på Stola borde ses   
    någon gång framöver när du är i Lidköping. Jag skulle gärna se att vi tre tillsammans utvecklar  
    något bra ihop.  JAN MALMGREN 
 
• Vi har under 2022/2023 noterat e6 ökat intresse för Betjänclygeln och 
Bevarandeföreningen. Den 1 september 2022 besökte en grupp anställda på Västergötlands 
museum Lindholmen och fick höra museets utställningsproducent Peter Nordin berä6ar om 
slo6ets historia och på skärtorsdagen den 6 april 2023 gjorde Strö hembygdsförening e6 
uppska6at återbesök på Lindholmen med anledning av arbetet a6 säkra betjänclygeln. 
 
• 2022 var som bekant e6 valår varför vår ideella förening tog kontakt med e6 antal 
lokalpoliDker i Lidköping för a6 informera om hur vi ägare och den ideella Bevarande-
föreningen säkrar e6 av kommunens vikDga besöksmål.  
 
• Styrelsen har under verksamhetsåret 2022/2023 sökt ekonomiskt stöd av bland andra 
följande sDEelser för det fortsa6a arbetet: Lidköpings SparbankssDEelse (avslag), 
RiksanDkvarieämbetet/Ze6ervallska fonden för byggnadsvård (avslag) samt Gustav VI Adolfs 
fond för svensk kultur (avslag, tyvärr inte tredje gången gillt). 
 
• I mars 2023 bekräEade Länsstyrelsen Västra Götaland a6 man bidrar med som mest  
700 000 kronor Dll kulturhistoriskt moDverade grundförstärkande åtgärder på Betjänclygeln, 
etapp 2.  
 
• I april fick vi ”good news” i form av bidrag på 200 000 kronor av Grevilli fond som förvaltas 
av John Hedins sDEelse.  
 
• I maj var det dags för nästa posiDva besked, a6 Kungl. Vi6erhetsakademien beviljade då 
Bevarandeföreningen e6 bidrag om hela 1 000 000 kronor ur Lars Lawskis fond (samDdigt 
som Västergötlands museum fick 1 500 000 kronor Dll underhåll av Lindholmens slo6sruin). 
 
• Verksamhetsårets lyckade ansökningar, fortsa6 stöd av Länsstyrelsen Västra Götaland, 
Bevarandeföreningens medlemmar och gårdens delägare, samt ideella insatser av e6 antal 
stödjande personer i Strö gjorde a6 styrelsen fa6ade beslut om a6 genomföra hela den 



återstående grundförstärkningen under hösten 2023. Vi gjorde de6a stärkta av 
Länsstyrelsens utvärdering av den första etappen och a6 Grundia under arbetet 2022 höll 
både budget och Ddsplan trots a6 vi stö6e på några oväntade tekniska utmaningar... 
 
• I oktober fällde vi eEer klartecken av Länsstyrelsen e6 antal äldre träd i flygelns närhet, 
som hotade a6 krossa delar av byggnaden under en höststorm (då minst e6 ”1800-talsträd” 
brukar falla på Slo6sholmen eller i slo6sparken på Smiön). 
 
• Tyvärr lyckades styrelsen inte få Dll några större medlemsakDviteter under 2022/2023, men 
medlemmar och stödmedlemmar fick informaDon Dll öppningen av årets Läcköutställning 
där Bevarandeföreningen informerade om pågående verksamhet och ställde ut e6 antal 
föremål och bilder som berä6ar om Herr Tures sätesgård vid en vik av Vänern...  
 
• Ekonomi – kassören rapporter för 2022/2023: 
 
    Det blev eO bra år! 
    Föreningen lyckades samla in 3,2 miljoner kronor vilket gjorde aO vi kunde matcha Länsstyrelsens  
    7π00 000 kronor från och deOa gav även eO extra bidrag på 400 000. Föreningens medlemmar  
    bidrog med 200 000 kronor och Per Lindström gav eO extra bidrag på 200 000 kronor.  
    Grundförstärkningen hösten 2022 kostade föreningen ca 1,5 miljoner kronor och Lindholmen gård  
    finansierade det med ca 225 000 kronor.  Årets resultat blev 1 697 395 kronor.  
    Vi går in i det nya året med en kassa på 2 630 571 kronor.  MARGARETA DE GOYS 
 
• Mer ekonomi – Revisor Kjell Fredriksson har granskat och godkänt verksamhetsårets 
revisionsberä6else utan anmärkning. 
 
• Antalet medlemmar i Bevarandeföreningen var den 30 juni sex, liksom föregående 
verksamhetsår, allt medan antalet stödmedlemmar ökat med 26.  
 
• Till sist kan noteras a6 flygeln har haE minst en ovälkommen, na6lig påhälsning vilket gör 
a6 vi behöver säkra byggnaden även vad gäller de6a, och därför ser fram emot konstrukDva 
förslag från vår projektledare MarDn Lindholm inför en mörkare årsDd med glesare seriösa 
besökare. 
 
 
 
Lund den 31 augusD 2023, vid protokollet: 
 
 
 
 
PER LINDSTRÖM          
– sekreterare i Föreningen för Betjän1lygelns bevarande 


